
ممنوعیت یا مصونیت؟

تــا همین نیم قرن پیش هنوز هم بودند افرادی که در 
قالب سلمانی یا همان آرایش و به روایتی پیرایشگران 
امروزی، ضمن کوتاه کردن و یا تراشــیدن موی سر و 
ریش و ســبیل آقایان به امور پزشــکی هم ورود پیدا 
می کردنــد تا علاوه بــر ختنه کردن اطفال پســر به 
پشــت بیماران زالو بیندازند یا به وسیله بادکش های 
شیشــه ای درد عضلانی آن ها کاهش دهند و حجامت 
هــم از دیگر وظایف آن ها بــود. اگرچه هیچ مدرکی 
پیرامون تخصص های فوق نداشــتند و حتی بی سواد 
بودنــد اما قانون یا مجری رســمی هم برای این امور 
نداشــت تــا از کار آن هایی که به نوعــی خطرآفرین 
بود و بعضی وقت هــا مراجعه کننــدگان بعد از چند 
روز بــه عفونت هایی دچار می شــدند در بعضی موارد 
مرگ را هم به همراه داشــته جلوگیــری کنند. این 
به ظاهر پزشکان تجربی از مشکلات دندانی مردم هم 
نمی گذشــتند و با ابزارهای پیش پاافتاده ازجمله گاز 
انبر به کشیدن آن ها می پرداختند تا در مواردی بیمار 
براثــر خونریزی دارفانــی را وداع گوید که آب از آب 

تکان هم نمی خورد. 
آن دوران هرچه بود گذشــت و دیگر کمتر کسی حتی 
در روستاهای دوردست حاضر می شود سلامتی خود را 
به این افراد بســپارد مگر بار دیگر و در این سال ها که 
به دلایل متعدد ازجمله چشم وهم چشمی ها و از سویی 
گرانی سرســام آور و لجام گسیخته جراحی های زیبایی 
گروهی پزشــک نما جامعه را به سوی زیر پله ای هایی 
تحت عنوان سالن آرایش و زیبایی بکشد تا جان خود 
را به دســت شیادان بســپارند. درحالی که هر شغل و 
حرفه محیــط و ضوابط خاص خــودش را می طلبد و 
مشاغل حساسی همچون شغل های حوزه سلامت هم 
لازمست تا جامعه به شکل جدی تری مراقب حراست از 
بهداشــت خود باشند و وقتی پزشک یا پرستار یا دیگر 
اعضای کادر درمان بر ســر بالین بیمــار یا اتاق عمل 
حاضر می شــوند، تمام جوانب بهداشتی امر را رعایت 
کنند و نوع پوشش و آرایش و اکسسوری و زیورآلاتش 
به گونه ای نباشــد که آلودگی و میکروارگانیسم ها را به 
بیمار منتقل کند و باعث عفونت و آسیب به وی شود. 
این ضوابط در تمام دنیا وجود دارد و به شکلی جدی و 

سخت گیرانه رعایت می گردد. 
بر این اســاس حتی در فیلم ها و ســریال هایی که با 
محوریت موضوع پزشکان و پرستاران ساخته می شود، 
پزشک و پرستاری قابل رویت نیست که آرایش غلیظ 
داشته باشد یا ناخن های دستش بلند و رنگارنگ باشد. 
با وجود این روزها و به دلیل رعایت نشــدن قواعد از 
ســوی گروهی معدود از کادر درمان وزیر بهداشت را 
ناچار کرده که بار دیگر این موضوع را متذکر شود که 
شرایط بیمارســتان ها ایجاب می کند پزشکان و کادر 
درمان هم از رفتارهایی همچون کاشت ناخن اجتناب 
کنند زیرا این مسئله جزو ضوابط رفتار و پوشش کادر 
درمان در تمام دنیاســت. با تمــام این ها ازآنجایی که 
شــدیداً تحت تأثیــر مدل های اجتماعی، شــاهد آن 
هســتیم که برخی از اعضاء کادر درمان این ضابطه را 
رعایت نمی کنند تا بالاخره وزیر بهداشــت تأکید کند 
»کاشــت ناخن و مژه برای پزشکان، پرستاران و تمام 
کارکنان بیمارستان ممنوع است و با متخلفان برخورد 
می شود. در کشــورهای دیگر دنیا نیز شیوه نامه هایی 
برای حضور کارکنان بیمارستان ها و مراکز درمانی در 
ایــن مراکز وجود دارد و پزشــکان و کادر درمان باید 
مراقبت کنند تا ویروس و آلودگی از طریق این مسائل 

منتقل نشود.« 
دکتــر نرگس توکلــی، متخصص زنــان و زایمان هم 
می گویــد: »من خــودم از زمانی کــه متخصص زنان 
شــده ام، ناخن بلند نکرده ام. همه این ها برای آن است 
که اتاق عمل استریل بماند و مشکلی برای بیمار ایجاد 
نشــود. هم ما احتیاج داریم رنــگ ناخن های بیمار را 
با دســتگاه پالس اکســی متر ببینیم، یکی از جا هایی 
که مــا خیلی راحت می توانیم ببینیم بیمار با اشــباع 
اکسیژن مواجه است، آبی شدن رنگ ناخن است، البته 
راه هــای دیگری هم وجــود دارد، اما یکی از بهترین و 
دم دست ترین راهکار، کنترل رنگ ناخن است. از سوی 
دیگر این لاک هایی کــه می زنند اگر دارای جزء فلزی 
باشد، خیلی وقت ها حین عمل جراحی برای ما و بیمار 
دردسر درســت می کند و اگر مجبور شــویم بیمار را 
به ام آر آی ببریم یا از وســایل الکتریکی مثل کوتر که 

استفاده کنیم، دردسرساز می شود.« 
آمریکا و کشــورهای اروپایی برای کارکنان حوزه های 
مختلف ســلامت ازجمله افرادی کــه در بخش های 
کلینیکی مشــغول به فعالیت هستند، استانداردهای 
ســخت گیرانه ای دارند که علاوه بر درمانگر، شــامل 
دستیارانی که با بیمار سروکار دارند هم می شود، نظام 
ســلامت همگانی بریتانیا برای تمــام کارکنان بخش 
ســلامت ازجملــه درمانگران، کارمنــدان و کارکنان 
افتخــاری، اســتانداردهایی دربــاره نحوه پوشــش، 
شست وشــو، بیرون رفتن از محل کار با یونیفرم برای 
کادر درمانــی و غیرازآن تدوین کرده اســت. قوانینی 
که برای تمامــی کارکنان که به صورت مســتقیم یا 
غیرمستقیم طرف قرارداد با NHS لازم الاجرا هستند. 
طبق قوانین نظام سلامت همگانی بریتانیا »به طورکلی 
لباس نباید تنگ یا بدن نما باشد. به گونه ای که زننده به 
نظر آید یا ازنظر بهداشتی و ایمنی شخص را درخطر 
قــرار دهد. لباس هــای زیر نمونه ای از پوشــش های 
غیرقابل قبول هســتند یا کارکنان بخش درمانی باید 
کفش های پاشــنه بلند کوتاه و رو بسته به گونه ای که 
انگشتانشــان نمایان نباشد و کفی لغزنده هم نداشته 
باشــد، بپوشــند. این اســتاندارد به منظور به حداقل 
رســاندن ایجاد سروصدا، خطر و عکس العمل سریع و 
به موقع در موارد اورژانسی است. علاوه بر این کارکنان 
بخش ســلامت تا زمانی که یونیفرم به تن دارند نباید 
مــواد دخانی مصرف کنند یا آن را استنشــاق کنند. 
سایر پیرسینگ ها و اکسسوری های قابل مشاهده روی 
صورت، بدن و زبان باید قبل از شروع کار خارج شوند. 
موی بلند باید پشــت سر بسته شود و به یقه نرسد.« 
حالا باید نگاهی به واحدهای درمانی کشور که آیا این 

شرایط در آن ها اجرا می شوند؟

بیتوجهیتاکی؟!

چارچوب کلی واگذاری سهام عدالت جدید به مشمولان، رفع موانع و تسهیل واگذاری بنگاه های 
دولتی از طریق شــیوه های ترکیبی و واگذاری مدیریت به بخش غیردولتی در شــرکت هایی که 
ســهام دولت در آنها اندک است، در جلسه شورای  عالی اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون 

اساسی به تصویب رسید.
سومین جلسه شــورای  عالی اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی در دولت سیزدهم 

دیروز به ریاست سید ابراهیم رئیسی با تصویب سه مصوبه برگزار شد.
در این جلســه چارچوب کلی واگذاری سهام عدالت جدید به مشمولان پس از بحث و بررسی به 
تصویب رسید تا پس از تعیین تکلیف سبد سهام مربوطه در هیئت وزیران، مبنای عمل قرار گیرد.
در بخشی دیگر از جلسه، موانع واگذاری بنگاه های دولتی تحت مدیریت دولت از جمله آیین نامه 
شــیوه های قیمت گذاری مورد بحث و بررسی قرار گرفت و مصوب شد به منظور تسهیل واگذاری 

این بنگاه ها از شیوه های ترکیبی در قیمت گذاری آنها استفاده شود.
در جلســه شــورای عالی اجرای سیاســت های کلی اصل ۴۴ قانون اساســی همچنین با توجه 
فرمایش اخیر رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر لزوم واگذاری مدیریت به بخش غیردولتی در 
شرکت هایی که ســهام دولت در آنها اندک است،  با تصویب اعضای شورا و تاکید رئیس جمهور، 
همه دســتگاه های اجرایی مکلف شــدند پس از ابلاغ این مصوبــه، از طریق روش هایی از جمله 
واگذاری ســهام باقیمانده، مدیریت در شرکت های مورد اشاره را به بخش های خصوصی و تعاونی 

واگذار نمایند.
در پایان مقرر شد جزئیات این روش ها در جلسات آتی شورا مورد بررسی قرار گیرد.
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گزارش
در جلسه شورای  عالی اجرای سیاست های اصل ۴۴ انجام شد 

تصویب چارچوب کلی واگذاری سهام عدالت به مشمولان جدید

فرمانده نیروی زمینی ارتش با اشــاره به اینکه امروز هوانیروز توانسته است بیش 
از ۸۰۰ نوع قطعه های مورد نیاز خود را تهیه کند و به خودکفایی برسد، گفت: با 
دستیابی به این موفقیت و دیگر دستاوردها اکنون حدود ۱۰ درصد از نرُم جهانی 

در رابطه با ادوات پروازی جلوتر هستیم.
امیر سرتیپ کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش دیروز در آیین تکریم 
و معارفه فرمانده هوایی نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران که در ستاد 
فرماندهی این نیرو برگزار شــد، اظهار داشــت: هوانیروز امروز یک الگوی بسیار 
خوب در عرصه آســمان همیشه نورانی کشــور مقدس جمهوری اسلامی ایران 
است. وی با اشاره به اینکه با مرور سوابق هوانیروز بدون شک به یاد شهدا ارتش 
می افتیم، ادامه داد: هوانیروز جمهوری اسلامی ایران در روزهای آغازین انقلاب 
اسلامی در بیعت با امام )ره( و مقتدای انقلاب پیشتازی کرد و یک روز به نام آنها 
ثبت شــده است. وی افزود: پس از آن در عرصه برقراری امنیت، اولین یگانی که 
بر فراز آســمان برای مقابله با ضد انقلاب حضور پیدا کرد هوانیروز بود. هوانیروز 
اولین پرنده هایی بودند که روی سر دموکرات، کومله، انواع گروهک هایی که بعد 

از انقلاب مثل قارچ سر بیرون آورده بودند، حاضر شدند.
فرمانده نیــروی زمینی ارتش گفت: پرنده های هوانیروز در جنگ تحمیلی و در 
همه عملیات ها به صورت ویژه حضور داشت و شهدای عزیزی این نیرو هر کدام 
به عظمت یک کشــور بودند که توانستند کشورشــان را نجات دهند. در جنگ 
تحمیلی هوانیروز در نقش یک پرنده تیز پرواز تانک و توپ های دشمن را منهدم 
کرد و در نقش پشــتیبانی از رزمندگان در انتقال و جابجایی مهمات و نیرو و در 

نقش انتقال مجروحین به پشت جبهه، بسیار خوب عمل کرد.

وی تاکیــد کرد: یکی از نقش های بی بدیل هلیکوپترهــای هوانیروز این بود که 
توانســت در دوران دفاع مقدس هواپیمای دشمن را در آسمان مورد هدف قرار 

دهد و سرنگون کند.
ســرتیپ حیدری گفت: بعد از دفاع مقدس ماموریــت هوانیروز خاتمه نیافت و 
هیچ زمانی خاتمه نمی یابد به دلیل این که یک بازوی قدرت پروازی اســت که 
هر لحظه باید در اراده امر ولی امر مســلمین باشــد تا ماموریت ها را انجام دهد. 
اگر در نقطه ای از این کشــور، زلزله ای به وقوع بپیوندد مردم نگاهشان به آسمان 

است که چه زمانی هلیکوپترهای ارتش برای انتقال مصدومان از راه می رسند.
فرمانــده نیروی زمینی ارتش افزود: در زلزله غرب کشــور در یک نیمروز ۵۳۰ 
ســورتی پرواز صورت گرفت که با افتخار اعلام می کنم تا ســاعت ۴ بعد از ظهر 
روز اول زلزله یک نفر مصدوم به جا مانده وجود نداشت و یک پل هوایی مناسب 
در سرپل ذهاب کرمانشاه ایجاد شد که پس از آن رهبر معظم انقلاب فرمودند در 
این موضوع زلزله غرب بعضی ها خوش درخشــیدند. وقتی از رهبر معظم انقلاب 
پرســیدند منظور از خوش درخشیدند چیست، گفتند که منظورم نیروی زمینی 
ارتش اســت. وی با بیان اینکه امروز هوانیروز سرفراز است، ادامه داد: در سیلی 

که طی ســال های گذشته در چندین استان آمد حضور هوانیروز آنقدر موثر بود 
که رهبر انقلاب فرمودند در موضوع سیل ارتش جلوتر از ستاد بحران مستقر شد 
که این باز به دلیل تلاش های هوانیروز بوده است. همچنین در حوادث سیاسی 

کشور و در انتخاباتی که تاکنون برگزار شده هوانیروز خوش درخشیده است.
فرمانده نیروی زمینی ارتش با تاکید بر اینکه هوانیروز همواره یک بازوی پرتوان 
و یک مشــت گره کرده در ذیل و فرمان رهبر معظم انقلاب است، با بیان اینکه 
امروز هوانیروز متفاوت از هوانیروز چند ســال گذشــته اســت، گفت: هوانیروز 
امروز با تکیه بر همان بنای محکمی که پیشکســوتان بنا گذاشته اند و با وجود 
فرماندهانی مانند امیرقربانی به پیشرفت های خوبی دست یافته و توانسته است 
بیش از ۸۰۰ نوع قطعه های مورد احتیاج خود را تهیه کند و به خودکفایی برسد 

و امروز نزدیک به ۱۰ درصد از نرم جهانی برای ادوات پروازی جلوتر هستیم.
سرتیپ حیدری گفت: امروز دانشــمندان هوانیروز دوربین هایی ساخته اند که 
حتی می توانم بگویم نمونه های آن در ناتو نیســت . امروز هوانیروز شب را برای 
خود به روز تبدیل کرده اســت. روز و شــب برای هوانیروز تفاوتی ندارد که این 
اتفاقات مبارک به وســیله نیروی انســانی ولایی، با بصیرت و معرفت و دانشمند 
کشورمان اتفاق افتاده است. آیین تکریم و معارفه فرمانده هوانیروز ارتش دیروز با 
حضور امیر کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش، فرماندهان پیشکسوت 
این نیرو و تعدادی از خانواده های شهدا در ستاد فرماندهی هوانیروز برگزار شد.

با پیشنهاد امیر سرتیپ کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی و با تصویب امیر 
سرلشکر »سید عبدالرحیم موسوی« فرمانده کل ارتش، امیر سرتیپ دوم »قاسم 

خاموشی« به عنوان فرمانده جدید هوانیروز منصوب شد.

سرتیپ حیدری:

 هوانیروز بیش از ۸۰۰ نوع قطعه 
مورد نیاز خود را می سازد

رئیس مجلس شــورای اسلامی با تبریک فرارسیدن ماه 
مبارک رمضان در پیامی به همتایان خود در کشورهای 
اســلامی تاکید کرد که مســلمانان جهان می توانند با 
وحدت و یکپارچگی در ماه پرفضیلت رمضان گام مهمی 

در راه آزادی قدس شریف بردارند.
متن پیام تبریــک محمدباقر قالیبــاف، رئیس مجلس 
شورای اسلامی، به همتایان خود در کشورهای اسلامی 
به مناسبت حلول ماه مبارک رمضان، به شرح زیر است:
خرســندم صمیمانه ترین تبریکات و تهنیت های خویش 
را به مناسبت فرارســیدن ماه مبارک رمضان، ماه نزول 
قرآن و تقرّب به پیشگاه خداوند رحمان، به جناب عالی و 

نمایندگان محترم مجلس ابراز نمایم.
ماه مبارک رمضــان فرصت معنوی ارزشــمندی برای 
بهره مندی از سرچشمه »لایزال فیوضات الهی و افزایش 

همدلی و برادری میان امت اسلامی به شمار می رود.

معتقدم در این ماه پرفضیلت، مسلمانان جهان با تقویت 
وحــدت و یکپارچگــی می توانند در راه دســت یابی به 
آرمان های والای امت اسلامی به ویژه آزادی قدس شریف 
و حاکمیت مردم مظلوم فلسطین بر همه سرزمین های 

اشغالی گامی مهم بردارند.
بی تردید در این مسیر، رایزنی های پارلمانی نقش بسزایی 
در راســتای توقف جنایات صهیونیست ها در غزه، کمک 
به تحقق راهبرد صلح آمیز جهان اسلام و همچنین ثبات 

و امنیت پایدار کشورهای اسلامی خواهد داشت.
امید اســت در پرتو برکات این ماه عظیم الشــأن، بیش 
از پیش شــاهد همبســتگی، وحدت و اخوّت میان امت 

واحده« اسلامی باشیم.
بــا اغتنــام از فرصت، بــرای جنابعالی، دولــت و مردم 
کشــورتان، سعادت، موفقیت و بهروزی از درگاه خداوند 

متعال مسئلت می نمایم.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

مسلمانان جهان در ماه رمضان با وحدت
 عضو شــورای مرکزی مؤتلفه اســلامی گفت: دعواهای گام مهمی در راه آزادی قدس بردارند

ناصــواب نمایندگان، کام مردم را  تلــخ می کند، به نظر 
می رسد که این هشــدار، موجب یک تغییر روش در این 

نوع افراد برای ایفای نقش در مجلس آینده خواهد شد.
حمیدرضا ترقی در گفت وگو با فارس، ضمن اشــاره به 
تذکــر رهبر معظم انقلاب بــه منتخبین جدید مجلس 
شورای اســلامی، گفت: تذکری که مقام معظم رهبری 
دادنــد، نســبت بــه بعضــی از برداشــت ها و تجزیه و 
تحلیل هایی بود که برخی منتخبین، از موفقیت یا عدم 
موفقیت نامزدها داشتند و به این بهانه سعی می کردند، 
برخــی چهره ها را تخریب و برخــی دیگر را بزرگنمایی 
کنند.وی تصریح کرد: اینگونه اقدامات تخریبی، بیشــتر 
موجب نگرانی مردم از دعواهای سیاسی و دعوای قدرت 
در مجلس در آینده می شود. عضو شورای مرکزی حزب 
مؤتلفه اسلامی ادامه داد: به همین دلیل، این هشدار رهبر 
معظم انقلاب، موجب شــد که این افراد تا حدی متوجه 
آثار و تبعات موضع گیری هایشــان شوند و طوری نباشد 

کــه مردم تصور کنند این افــراد منتخب، بجای آنکه به 
فکر حل مشــکلات مردم باشــند و در جهت منافع ملی 
قدم بردارنــد، از همین ابتدا به دنبــال جنگ قدرت در 
مجلس هســتند. ترقی افزود: تذکــر حضرت آقا، خطاب 
به کسانی بود که اینگونه موضع گیری ها و حرف هایشان، 
موجب تلخ شدن شیرینی انتخابات پرشور، در کام مردم 
می گــردد. دعواهای ناصواب نمایندگان، کام مردم را تلخ 
می کند. به نظر می رسد که این هشدار، موجب یک تغییر 
روش در این نوع افراد برای ایفای نقش در مجلس آینده 
خواهد شــد. وی ضمن ابراز امیدواری از تغییر رویه این 
منتخبین، بیان داشت: امیدواریم این افراد که خودشان را 
تابع ولایت می دانند و سعیشان بر این است که در مسیر 
ولایت حرکت کنند، این هشــدار را در عمل مورد توجه 
قرار داده و به گونه عمل کنند که مجلس دوازدهم، هم به 
لحاظ خدمت و توجه به مشکلات مردم، خوشحال کننده 
آن ها باشد و هم موجب دغدغه آن ها، نسبت به دعواهای 

سیاسی در درون مجلس نشود.

عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه: 

دعواهای ناصواب نمایندگان جدید، کام مردم را تلخ می کند

 اهداف برگزاری رزمایش مرکب 
کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۴

ســخنگوی رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۴ که از دیشب آغاز شد 
هدف برگزاری این رزمایش را تشریح کرد.

نشســت توجیهی رزمایش مرکب کمربند امنیــت دریایی ۲۰۲۴ ایران، چین و 
روســیه با حضور فرماندهان یگان های شناور و پروازی نیروهای دریایی ارتش و 
سپاه پاسداران جمهوری اسلامی ایران و نیروی دریایی کشورهای چین و روسیه 
و نمایندگانی از کشــورهای عمان، آذربایجان، قزاقســتان، پاکستان و آفریقای 

جنوبی برگزار شد.

در این نشست مراحل اجرای رزمایش با جزئیات کامل مورد بررسی قرارگرفته و 
نــکات عملیاتی و تاکتیکی بین فرماندهان تبادل و نقطه نظرات تخصصی جهت 

هماهنگی بیشتر لحاظ شد.
امیر دریــادار دوم مصطفی تاج الدینی معاون عملیــات نیروی دریایی ارتش و 
ســخنگوی رزمایش در این نشســت توجیهی ، اظهار کرد: معتقدیم دریا عامل 
پیونــد ملت هاســت و تاکیــد داریم که منطقه شــمال اقیانوس هنــد یکی از 
امن ترین مناطق دریایی اســت.وی با اشــاره به اهمیت راهبردی منطقه شمال 
اقیانوس هند، بیان کرد: شــمال اقیانوس هند یکی از مهم ترین و راهبردی ترین 
 آبراه هــای جهــان بــوده و نقش مهمــی در تجــارت و حمل و نقــل دریایی 

در سطح جهان دارد.
ســخنگوی رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۴، ارتقاء امنیت خطوط 

مواصلاتی دریایی در شــمال اقیانوس هنــد را یکی از مهم ترین اهداف برگزاری 
این رزمایش مرکب اعلام کرد و افزود: برقراری امنیت خطوط کشتیرانی در این 
منطقــه، به ویژه در محدوده مثلث طلایی تنگه هرمــز، تنگه مالاکا و تنگه باب 
المندب، ضامن حفــظ منافع اقتصادی در صحنه جهانی اســت که همکاری و 

همگرایی نیروهای دریایی مختلف را می طلبد.
سخنگوی رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۴، تمرین تبادل اطلاعات 
و گسترش شبکه فرماندهی و کنترل مشترک در دریا و نجات کشتی ربوده شده 
را از مهم تریــن عملیات های پیش ینی شــده در این رزمایش اعلام کرد و گفت: 
با توافقات انجام شــده، این رزمایش در تقویم دریایی کشورهای شرکت کننده 
قرار گرفته است و امیدواریم به نحو شایسته آنچه در مراحل طرح ریزی به توافق 

رسیده ایم را در دریا به صورت ایمن اجرا کنیم.

آخرین وضعیت »لایحه عفاف و حجاب« 
عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی، آخرین وضعیت بررسی لایحه عفاف و حجاب را تشریح کرد.
»حســینعلی حاجی دلیگانی« در گفت وگو با مهر، درباره آخرین وضعیت لایحه عفاف و حجاب، با بیان اینکه ســه روز 
پیش، مجدداً شــورای نگهبان ایراداتی به مصوبات مجلس درباره لایحــه عفاف و حجاب گرفت اظهار کرد: با توجه به 
اینکه لایحه عفاف و حجاب بر اســاس اصل ۸۵ قانون اساســی یعنی بررســی در کمیسیون به جای بررسی در صحن 
رســیدگی شد، کمیســیون قضائی و حقوقی مجلس، این ایرادات را رســیدگی کرد. وی با بیان اینکه ما این سه ایراد 
شورای نگهبان را هم مورد بررسی قرار داده و مرتفع کردیم افزود: با رفع این ایرادها، کمیسیون قضائی مجلس گزارش 

خود را به شورای نگهبان ارسال کرده است؛ لایحه عفاف و حجاب در مرحله بررسی در شورای نگهبان است.
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه لایحه عفاف و حجاب هنوز از سوی شورای نگهبان 
تأیید و تبدیل به قانون نشده است، گفت: زمانی لایحه عفاف و حجاب تبدیل به قانون می شود که شورای نگهبان عدم 
مغایرت آن با قانون اساسی و شرع مقدس اسلام را اعلام کند. وی در تشریح روند قانونی شدن لایحه عفاف و حجاب، 
اظهار کرد: پس از آنکه شورای نگهبان این لایحه را تأیید کند، باید از سوی رئیس مجلس به رئیس جمهور ابلاغ شود و 
رئیس جمهور هم باید آن را جهت اجرا به دستگاه های اجرایی و قوه قضائیه ابلاغ کند. سپس در روزنامه رسمی کشور 

منتشر می شود و ۱۵ روز بعد از درج در روزنامه رسمی، تبدیل به قانون می شود.

تقاضا برای بررسی تخلفات انتخاباتی در جلسه علنی مجلس 
»تقاضای ۳ نماینده برای بررســی تخلفات انتخاباتی«، »اصلاح سازوکار انتخابات اتحادیه های صنفی« و ... از مهم ترین 

خبرهای جلسه علنی دیروز  مجلس شورای اسلامی بود.
آخرین جلســه صحن علنی مجلس شورای اسلامی در سال ۱۴۰۲ به ریاســت عبدالرضا مصری، نایب رئیس مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد و ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون اقتصادی درباره طرح اصلاح قانون نظام صنفی کشور 
در دستورکار نمایندگان قرار گرفت. در این جلسه جمعی از کارشناسان عالی رتبه حوزه محیط زیست کشور جمهوری 
ازبکستان با حضور در جایگاه مهمانان صحن مجلس از نزدیک در جریان فرآیند قانون گذاری و نظارت مجلس شورای 
اسلامی جمهوری اسلامی ایران قرار گرفتند. در بخشی از جلسه علنی ، سه نماینده مجلس شورای اسلامی در تذکرات 
جداگانه ای خواستار بررسی تخلفات انتخاباتی شدند. در جریان بررسی طرح اصلاح قانون نظام صنفی کشور در جلسه 
علنی امروز،  نمایندگان ســاز و کار انتخابات اتحادیه های صنفی را اصلاح کردند. بر این اســاس مقرر شده که اتحادیه 
ها توســط هیات مدیره منتخب اعضای اتحادیه اداره شوند. تعداد اعضای این هیات سه نفر شامل رئیس، نایب رئیس 
و خزانه دار اســت که بر اســاس اکثریت نسبی آرای ماخوذه تعیین می شــوند. همچنین اتحادیه ها دو نفر عضو علی 
البدل دارند. همچنین نمایندگان تصویب کردند که کمیته ای برای استعلام شرایط داوطلبان عضویت در هیات مدیره 

اتحادیه های اصناف تشکیل شود.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


